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 المستخلص 

 الكريم بالقرآن  تعلق ما وأنفعها وأجلها العلوم أفضل فإن   .وسلم وصحبه  آله وعلى محمد سيدنا على والسلام والصلاة  العالمين  رب   لله الحمد

 يتعلق أنه في يكمن  (الكريم القرآن  في تطبيقية دراسة  الإنساني السلوك مصطلحات في اللغوي  السياق الدراسة: أثر موضوع أهمية  فإن  لذا

 توضيح ثم سياق، لكلمة الاصطلاحي والمعني  اللغوي  المعنى  بيان  :على للوقوف الدراسة هذه وتسعى .الكريم القرآن وهو وأجلها الكتب بأشرف

 .الأخلاق مكارم  صميم من هي والتي  والأمانة، والتوكل الاستقامة مثل، من الكريم القرآن  في السلوك مصطلحات دلالة في وأثره السياق معنى 

 العلاقات دور  وتوضيح السياقية، المعاني عن الكشف في اللغوية الدلالية العلاقات بيان  مع وأسبابه، اللغوي  التطور  عوامل على والوقوف

 فالكلمة منعزلة، كوحدات الكلمات إلى ينظر لا اللغوي  السياق إن  :الدراسة هذه إليها توصلت التي  النتائج ومن الدلالة، بيان  في النحوية

 المصطلحات، من كثير بيان  في اللغوي  السياق على المفسرون  اعتمد كما الكلامية، السلسلة في الأخرى  الكلمات مع بعلاقاتها معناها يتحدد

  .ووضوح بدقة الأشياء عن بالحديث لنا يسمح حيث اللغة مجال في وحاسمة ضرورية مسألة السياق فدراسة

 القرآن الكريم، السياق اللغوي، السلوك الانساني  : كلمات مفتاحية
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Abstract 

Praise be to Allah, and prayers and peace be upon our prophet Mohammed and upon his family and companions. The best, 

most valuable and useful sciences are those related to the Holy Quran. Therefore, the important of this study lies in the fact 

that it relates to the most honourable and holy of books, which is the Holy Quran. This study 'The effect of linguistic context 

on the behavioral term in the Holy Quran' seeks to find out the statement of the linguistic meaning and the idiomatic meaning 

of the word, the clarifying of the meaning of context and its impact on the significance of the terms of behavior in the Holy 

Quran such as; an integrity, trust and honesty, which is at the core of good morals, and standing on the factors of linguistic 

development and its causes, with a statement of linguistics significance relations in revealing contextual meanings, and 

clarifying the role of grammatical relations in the statement of significance. One of the findings of this study is that the 

linguistic context does not view words as isolated units, as the word remains its meaning with its relations with other words 

in the speech. The expositors also relied on the linguistic context in many terms, the study of context is necessary and crucial 

issue in the field of language as it allows us to talk about things accurately and clearly.   
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